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ΕΡΩΤΗΣΗ 

  Προς τους Υπουργούς: 

 Υποδομών και Μεταφορών 

 Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 

ΘΕΜΑ: Αποκατάσταση της χρόνιας αδικίας εις βάρος των ιδιοκτητών των 

απαλλοτριωμένων εκτάσεων στον κάθετο άξονα Κομοτηνής – 

Ελληνοβουλγαρικών συνόρων της Εγνατίας Οδού. 

Σε συνέχεια της υπ’ αριθμ. πρωτ. 4817/21.05.2024 Ερώτησής μας και της 

απάντησης που μας διαβιβάστηκε με το υπ’ αριθμ. πρωτ. 130229/28.05.2024 

έγγραφο του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραμένει άλυτο το 

ζήτημα της καταβολής αποζημιώσεων στους δικαιούχους των εκτάσεων που 

απαλλοτριώθηκαν πριν από δέκα έτη για την κατασκευή του Νότιου Τμήματος 

(χ.θ. 0+000 έως χ.θ. 8+700) του κάθετου άξονα 75 της Εγνατίας Οδού, Κομοτηνή 

– Νυμφαία – Ελληνοβουλγαρικά σύνορα. 

Η απαλλοτρίωση, όπως αναφέρεται στην απάντηση, δεν συντελέστηκε 

εμπρόθεσμα λόγω μη έκδοσης των απαραίτητων γραμματίων παρακαταθήκης 

μετά την έκδοση της απόφασης 81/2018 του Τριμελούς Εφετείου Θράκης, με 

αποτέλεσμα την αυτοδίκαιη άρση της, βάσει του άρθρου 11 παρ. 3 του ν. 

2882/2001. 

Το Υπουργείο Υποδομών επικαλείται τη γνωμοδότηση υπ’ αριθμ. 10/2023 του 

Ε’ Τμήματος του Ν.Σ.Κ., η οποία έγινε αποδεκτή με το υπ’ αρ. πρωτ. 

78204/07.03.2024 έγγραφο, όμως η γνωμοδότηση αυτή δεν αφορά την 

υπόθεση της Ροδόπης, αλλά παρατίθεται ως ενδεικτικό προηγούμενο. 

Δηλαδή, δεν υπάρχει ακόμη καμία συγκεκριμένη λύση ή απόφαση για την 

περίπτωση των απαλλοτριώσεων στον κάθετο άξονα Κομοτηνής – 

Ελληνοβουλγαρικών συνόρων. 
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Επειδή, περισσότεροι από 100 δικαιούχοι παραμένουν απλήρωτοι εδώ και δέκα 

χρόνια. 

Επειδή, η αδράνεια της διοίκησης έχει στερήσει την οικονομική και παραγωγική 

χρήση των εκτάσεων. 

Επειδή, οι πολίτες αυτοί εξακολουθούν να πληρώνουν ΕΝΦΙΑ για ακίνητα τα 

οποία δεν μπορούν να καλλιεργήσουν ή να αξιοποιήσουν. 

Επειδή, η αναφερόμενη γνωμοδότηση του Ν.Σ.Κ. δεν αφορά την υπόθεσή τους, 

και δεν υπάρχει καμία συγκεκριμένη ενέργεια για την επίλυση της δικής τους 

περίπτωσης, 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Προτίθεστε να προχωρήσετε στις αποζημιώσεις των δικαιούχων 

ιδιοκτητών των απαλλοτριωθεισών εκτάσεων; Εάν ναι, πότε και με 

ποιον τρόπο; 

2. Προτίθεται το Υπουργείο Υποδομών να ζητήσει ρητή και ειδική 

γνωμοδότηση από το Νομικό Συμβούλιο του Κράτους (Ν.Σ.Κ.) για την 

υπόθεση των απαλλοτριώσεων του κάθετου άξονα Κομοτηνής – 

Ελληνοβουλγαρικών συνόρων; 

3. Ποιες ενέργειες έχει ήδη πραγματοποιήσει το Ν.Σ.Κ. σε σχέση με την 

υπόθεση αυτή και ποιες ενέργειες προτίθεται να αναλάβει στο πλαίσιο 

των αρμοδιοτήτων του; 

4. Ποιες συγκεκριμένες ενέργειες έχει πραγματοποιήσει μέχρι σήμερα η 

Διεύθυνση Απαλλοτριώσεων, Τοπογραφήσεων και Γεωπληροφορικής 

(Δ25) σχετικά με την καταβολή των αποζημιώσεων στους δικαιούχους 

των εκτάσεων της Ροδόπης; 

5. Ποιος είναι ο σχεδιασμός των συναρμόδιων Υπουργείων για την 

αποκατάσταση της αδικίας των ιδιοκτητών που πληρώνουν ΕΝΦΙΑ για 

εκτάσεις που έχουν δεσμευτεί για δημόσιο έργο αλλά δεν 

αξιοποιούνται από τους ιδιώτες; Προτίθεστε να εξετάσετε απαλλαγή 

από τον ΕΝΦΙΑ ή επιστροφή ποσών; 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Οζγκιούρ Φερχάτ 

Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα 



 

Θεανώ Φωτίου 

Αθανασία (Σία) Αναγνωστοπούλου 

Αθανάσιος (Νάσος) Ηλιόπουλος 

 




